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Dane osobowe 

   

PROTOKÓŁ NR 96/2023 

z XCVI SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 31 maja 2023 r. 

 

 

XCVI sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

 

Linki do nagrania:  

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/38358/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcvi-w-dniu-31-maja-2023-godz-1430.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie XCVI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 14:30 otworzyła 

XCVI sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy.  

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych.  

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad.  

W posiedzeniu udział wzięło 20 radnych. 

Obecni radni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran  

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz 

7. Teresa Jędral 

8. Szymon Krupa  

9. Wojciech Kochański 

10. Beata Mika 

11. Bożena Molak 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/38358/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcvi-w-dniu-31-maja-2023-godz-1430.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/38358/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcvi-w-dniu-31-maja-2023-godz-1430.htm
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12. Zenon Nadstawny 

13. Beata Polaczyńska 

14. Andrzej Posiewka (obecny od godz. 15:41) 

15. Jakub Rącz 

16. Jan Rokita  

17. Iwona Szymańska 

18. Tomasz Ura 

19. Urszula Wroniewicz 

20. Rozalia Zdulska 

 

Nieobecna radna: Czesława Iwona Książek 

 

W załączeniu do protokołu:  

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1;  

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2;  

-lista obecności gości załącznik nr 3.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa powitałaRadnych Rady 

Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria Arkadiusza Strzyżewskiego wraz z 

zastępcą Mateuszem Bajem, Sekretarza Gminy Piotra Walczaka, pracowników urzędu 

wiceprezesa Stowarzyszenia PoMocny Sztab, prezesa Stowarzyszenia UKS Fighters Dojo 

Góra Kalwaria i przybyłych na sesję mieszkańców. 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek 

obrad: 

 

1. Otwarcie XCVI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Prezentacja projektu „Ramię w Ramię z osobami z niepełnosprawnościami” 

Stowarzyszenia PoMocny Sztab. 

4. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

5. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla gminy Góra 

Kalwaria.  

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

7. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działka nr 4/54, położonej w obrębie 3-01, miasto Góra Kalwaria. 
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8. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości w Gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, 

ograniczenia ilości odpadów budowlanych i rozbiórkowych z gospodarstw 

domowych przyjmowanych przez punkt selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych oraz trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli nieruchomości 

przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego 

odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna rejon ulicy 

Podleśnej cz. I. 

11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Solec - cz. IV. 

12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Baniocha. 

13. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Kąty - rejon obwodnicy. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna - teren przemysłowy - etap I. 

15. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XCIV sesji Rady Miejskiej 

z dnia 26.04.2023 r. 

16. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b. pytania radnych i odpowiedzi, 

c. wolne wnioski, 

d. informacje. 

17. Zamknięcie XCVI sesji Rady Miejskiej. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 3. Prezentacja projektu „Ramię w Ramię z osobami z niepełnosprawnościami” 

Stowarzyszenia PoMocny Sztab. 
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Pan Bartłomiej Duda Wiceprezes Stowarzyszenia PoMocny Sztab pokrótce opowiedział 

o projekcie „Ramię w Ramię z osobami z niepełnosprawnościami” realizowanym w dniu 

28 kwietnia. Celem projektu było pokazanie, z jakimi barierami mierzą się na co dzień 

niepełnosprawni mieszkańcy miasta.  

 

Po projekcji filmu pan Bartłomiej Duda powiedział m.in., iż chciałby, by zaprezentowany 

materiał był wstępem do poprawy wspólnego otoczenia nie tylko pod względem 

architektonicznym, ale także pod względem poprawy oferty kulturalnej, rozrywkowej 

i sportowej. Poinformował ponadto o uruchomieniu bezpłatnej wypożyczalni sprzętu 

rehabilitacyjnego dla mieszkańców gminy.  

W dyskusji głos zabrali: radny Jan Rokita i Urszula Wroniewicz oraz burmistrz Arkadiusz 

Strzyżewski. 

Pan Bartłomiej Duda odpowiedział na pytania zgłaszane w toku dyskusji.  

 

Punkt 4. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie 

od 26 kwietnia 2023 r. do 31 maja 2023 r. 

Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia Data podjęcia Dot.: 

1. ORG.0050.89.2023 26.04.2023 

w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 

Organizacyjnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Górze Kalwarii 

2. ORG.0050.90.2023 26.04.2023 

 w sprawie zmian planu finansowego 

jednostek budżetowych Gminy Góra 

Kalwaria na 2023 rok 

3. ORG.0050.91.2023 26.04.2023 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej 

do uzupełnienia zespołu realizującego 

projektu „Zrównoważone targowisko 

miejskie: partycypacyjne władanie miastem 

w dziedzinie bezpiecznego, zielonego, 

inkluzywnego zarządzania targowiskami 

w Indonezji” 

4. ORG.0050.92.2023 26.04.2023 w sprawie zmian w budżecie 

5. ORG.0050.93.2023 26.04.2023 

w sprawie zmian planu finansowego 

jednostek budżetowych Gminy Góra 

Kalwaria na 2023 rok 

6. ORG.0050.94.2023 26.04.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia 

planu finansowego dla rachunku 

wydzielonego środków 

 z Funduszu Pomocy w ramach pomocy 
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obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa w 

2023 roku 

7. ORG.0050.95.2023 28.04.2023 

zmieniające ceny i opłaty za korzystanie 

z Hali Sportowej w Górze Kalwarii przy  

ul. Dominikańskiej 9 

8. ORG.0050.96.2023 28.04.2023 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej 

do przeprowadzenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze- specjalisty 

ds. rozliczeń podatkowych 

9. ORG.0050.97.2023 10.05.2023 w sprawie zmian w budżecie 

10. ORG.0050.98.2023 10.05.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia 

planu finansowego dla rachunku 

wydzielonego 

środków z Funduszu Pomocy w ramach 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa w 2023 roku 

11. ORG.0050.99.2023 10.05.2023 

w sprawie zmian planu finansowego 

jednostek budżetowych Gminy Góra 

Kalwaria na 2023 rok 

12. ORG.0050.100.2023 15.05.2023 
w sprawie przedłożenia sprawozdania 

finansowego za 2022 rok 

13. ORG.0050.101.2023 16.05.2023 

w sprawie ogłoszenia konkursu na 

stanowisko dyrektora Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących  

w Górze Kalwarii 

14. ORG.0050.102.2023 17.05.2023 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej 

do uzupełnienia zespołu realizującego 

projektu „Zrównoważone targowisko 

miejskie: partycypacyjne władanie miastem 

w dziedzinie bezpiecznego, zielonego, 

inkluzywnego zarządzania targowiskami 

w Indonezji” 

15. ORG.0050.103.2023 25.05.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru 

końcowego  

w ramach zadania pod nazwą "Budowa 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Potycz" 

16. ORG.0050.104.2023 25.05.2023 

w sprawie zmian planu finansowego 

jednostek budżetowych Gminy Góra 

Kalwaria na 2023 rok 
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17. ORG.0050.105.2023 25.05.2023 w sprawie zmian w budżecie 

18. ORG.0050.106.2023 25.05.2023 

w sprawie zmian planu finansowego 

jednostek budżetowych Gminy Góra 

Kalwaria na 2023 rok 

19. ORG.0050.107.2023 26.05.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia 

planu finansowego dla rachunku 

wydzielonego 

środków z Funduszu Pomocy w ramach 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa w 2023 roku 

20. ORG.0050.108.2023 26.05.2023 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej 

do naboru ekspertów w celu wykonania 

analizy wskaźników projektu  „CBDC 

powered Smart PerFORrmance contracTs for 

Efficiency, Sustainable, Inclusive, Energy use“ 

(dalej nazywanego “Projektem Fortesie”) 

21. ORG.0050.109.2023 26.05.2023 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej 

do naboru ekspertów w celu wykonania 

prezentacji na forum konsorcjum 

projektowego w ramach projektu „CBDC 

powered Smart PerFORrmance contracTs for 

Efficiency, Sustainable, Inclusive, Energy use“ 

(dalej nazywanego “Projektem Fortesie”) 

22. ORG.0050.110.2023 30.05.2023 

w sprawie powołania Komisji Przetargowej 

do przeprowadzenia przetargów ustnych 

nieograniczonych na sprzedaż 

nieruchomości gminnych 

 

I. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

 

Tydzień 17 (26.04-30.04) 

- wizyta Stowarzyszenia Razem dla Góry, przekazanie albumu poświęconego Referatowi 

993/W – Batalionu „Pięść” 

- udział w zebraniu wiejskim sołectwa Cendrowice 

- udział w zakończeniu roku szkolnego w Liceum Ogólnokształcącym w Górze Kalwarii 

- udział w spacerze osób z niepełnosprawnościami organizowanym przez 

Stowarzyszenie „PoMocny Sztab” 

 

Tydzień 18 (01.05-07.05) 
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- udział w uroczystych obchodach rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja 

Tydzień 19 (08.05-14.05) 

- udział w uroczystościach Dnia Patrona Szkoły Podstawowej w Czersku 

- spotkanie z przedstawicielem Towarzystwa Miłośników Góry Kalwarii i Czerska w 

sprawach bieżącej działalności 

- spotkanie z przedstawicielami Muzeum Getta Warszawskiego w sprawie ewentualnego 

powstania miejsca pamięci w mieście 

- wizyta w Pałacu Branieckich w Warszawie z okazji ceremonii odznaczenia medalem 

„Zasłużony Kulturze Gloria Artis” p. Wojciecha Prus-Wiśniowskiego 

- udział w koncercie jubileuszowym szkoły muzycznej Orfeusz 

 

Tydzień 20 (15.05-21.05) 

- spotkanie z sołtysem wsi Brześce oraz dyrektorem Gminnej Biblioteki w sprawie 

ewentualnego utworzenia filii Biblioteki w Brześcach  

- spotkanie on-line z przedstawicielem Archidiecezji Warszawskiej w sprawie służebności 

gruntowej na terenie Parafii w Czersku 

- spotkanie w sprawie organizacji obchodów 120lecia OSP Góra Kalwaria 

- udział w posiedzeniu zarządu LGD Perły Mazowsza w Tarczynie  

- udział w uroczystościach wmurowania kapsuły czasu w ścianę rozbudowywanej szkoły  

w Kątach 

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

- udział w uroczystościach z okazji 10-lecia nadania imienia Kazimierza Górskiego Szkole 

Podstawowej w Czaplinku 

- udział w zebraniu wiejskim sołectwa Wojciechowice 

- spotkanie z przedstawicielem Żyrardowskiego Towarzystwa Cyklistów w sprawie 

organizacji wyścigu kolarskiego w Górze Kalwarii 

- udział w zebraniu wiejskim sołectwa Czaplinek 

- udział w festynie rodzinnym organizowanym w Szkole Podstawowej w Baniosze 

- udział w 2. Ogólnopolskim Zjeździe Rodzin Zastępczych w Czersku 

- udział w Kalwaryjskim Dniu Sąsiada – rodzinnym pikniku ekologicznym 

- wręczenie medali na wyścigu kolarskim Lotto Poland Bike Maraton organizowanym 

w Górze Kalwarii 

- udział w uroczystej mszy św. w Sanktuarium na Mariankach ku czci św. Ojca Stanisława 

Papczyńskiego 

 

Tydzień 21 (22.05-28.05) 
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- udział w dyskusji publicznej w sprawie studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria 

- udział w zebraniu wiejskim sołectw Buczynów, Dębówka, Aleksandrów, Wincentów 

organizowanym w OSP Czaplin 

- spotkanie z przedstawicielami firmy Maczfit w sprawie budowy zakładu produkcyjnego 

- spotkanie z przedstawicielami firmy AustraJuice w sprawie bieżącej działalności  

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

- udział w uroczystych obchodach Dnia Strażaka organizowanych przez Państwową Straż 

Pożarną w Piasecznie 

- wizyta na olimpiadzie „Buduj z pasją” organizowanej przez Zespół Szkół Zawodowych 

w Górze Kalwarii 

- spotkanie z przedstawicielem fundacji „Ocalenie” w sprawie zajęć dla uchodźców 

- wizyta w Ośrodku Sportu i Rekreacji – otwarcie oraz rozdanie nagród w zawodach 

pływackich 

- udział w imprezie „Szwedzi na Zamku w Czersku” 

- udział w dniu dziecka w sołectwie Podgóra 

- udział w orszaku z okazji Zielonych Świątek 

- udział w uroczystej Mszy Św. z okazji 100-lecie istnienia Zgromadzenia Sióstr Służebnic 

Jezusa w Eucharystii 

Tydzień 22 (29.05-31.05) 

- spotkanie z sołtysem wsi Czersk w sprawach bieżącej działalności 

- udział w sesji Rady Miejskiej 

 

II. Inwestycje rozpoczęte 

- Rozbudowa placu zabaw w Obrębie 

Wykonawca: Logos 

Wartość robót – 15.626,00 zł 

Termin zakończenia – 28.07.2023 

- Budowa ul. Długiej w Moczydłowie 

Wykonawca: Dekpol Budownictwo Sp. zo.o. 

Wartość robót – 9.086.391,07 zł 

Termin zakończenia – 11.07.2025 

- Budowa ogrodzenia placu zabaw Czaplinku 

Wykonawca: TIP-TOP 

Wartość robót – 11.500,00 zł 

Termin zakończenia – 30.08.2023. 

- Remont dachu budynku świetlicy wiejskiej w Czersku 

Wykonawca: Usługi Ogólnobudowlane A. Szatkowska 
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Wartość robót – 48.585,00 zł 

Termin zakończenia – 30.08.2023. 

- Rozbudowa placu zabaw na osiedlu Linin 

Wykonawca: Logos 

Wartość robót – 27.550,00 zł 

Termin zakończenia – 31.07.2023. 

 

III. Inwestycje zakończone 

- brak 

 

IV. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 93 osób 

- Straż Miejska – 6 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS –  36 osób + 2 osoby finansowane z PUP 

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury –  22 osoby 

- OSiR -  48 osób + 3 osoby finansowane z PUP 

- ABK – 18 osób 

- ZGK – 82 osoby 

 

 

Pytania do sprawozdania burmistrza z działań w okresie międzysesyjnym zgłosili: 

Radna Beata Polaczyńska poprosiła o przedstawienie tematyki spotkania z sołtysem 

Czerska.  

Radna Teresa Jędral zgłosiła pytanie odnośnie do spotkania z przedstawicielami firmy 

Maczfit w sprawie budowy zakładu produkcyjnego, pytała również, czy firma zwracała się 

z prośbą do ZGK o możliwość podłączenia wody i kanalizacji.  

Radny Zbigniew Adamczyk zgłosił pytanie odnośnie do udziału w posiedzeniu zarządu 

LGD Perły Mazowsza w Tarczynie. Dopytywał o tematy spotkania oraz czy już wiadomo, 

jaki jest budżet na bieżący rok dla gminy Góra Kalwaria, w podziale na samorząd 

i przedsiębiorców oraz jakich działań można się spodziewać w roku bieżącym 

i ewentualnie jaki jest harmonogram na kolejne lata.  

Radny Jakub Rącz zgłosił pytanie odnośnie do spotkania z przedstawicielami muzeum 

Getta Warszawskiego w sprawie ewentualnego powstania miejsca pamięci w mieście. 

Pytał, czy zapadły ustalenia odnośnie do lokalizacji, jaka będzie forma miejsca pamięci. 

Radny Jan Rokita odnośnie do spotkania w sprawie otwarcia filii biblioteki w Brześcach, 

zapytał o ewentualnie miejsce powstania biblioteki. Ponadto zapytał o spotkanie 

z przedstawicielem Archidiecezji Warszawskiej w sprawie służebności gruntowej na terenie 

Parafii w Czersku.  
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Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące: 

1) spotkania z panią sołtys i radą sołecką wsi Czersk oraz służebności gruntowej na terenie 

Parafii w Czersku,  

2) spotkania z firmą Maczfit, 

3) ewentualnego otwarcia filii biblioteki w Brześcach, 

4) spotkania z przedstawicielami muzeum Getta Warszawskiego w sprawie ewentualnego 

powstania miejsca pamięci. 

 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące posiedzenia 

zarządu LGD Perły Mazowsza. 

W trybie ad vocem głos zabierali: radna Beata Polaczyńska, Teresa Jędral, Jan Rokita, 

Zbigniew Adamczyk. Na pytania odpowiedzieli burmistrz Arkadiusz Strzyżewski i zastępca 

burmistrza Mateusz Baj. 

Ponadto radna Monika Bolek zapytała o zarządzenie burmistrza w sprawie powołania 

Komisji Rekrutacyjnej do naboru ekspertów w celu wykonania analizy wskaźników 

projektu Fortesie oraz zarządzenie w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do naboru 

ekspertów w celu wykonania prezentacji na forum konsorcjum projektowego w ramach 

ww. projektu. 

Odpowiedzi w temacie podjętych zarządzeń udzielił burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. 

Dodatkowo ustalono, że informacje uzupełniające w przedmiotowej sprawie przedstawi 

naczelnik Wydziału Promocji i Informacji w punkcie „sprawy różne”. 

 

Punkt 5. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla gminy Góra 

Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że Ocena 

zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla gminy Góra Kalwaria była szczegółowo 

omawiana na posiedzeniach komisji.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla gminy Góra Kalwaria stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu  

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 



 

  Protokół nr 96/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 31.05.2023 r.                                                    11/28 

 

 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/822/2023 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działka nr 4/54, położonej w obrębie 3-01, miasto Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka nr 4/54, położonej w obrębie 3-01, 

miasto Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) 
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Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/823/2023 

 

Punkt 8. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości w Gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, ograniczenia ilości odpadów 

budowlanych i rozbiórkowych z gospodarstw domowych przyjmowanych przez punkt 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz trybu i sposobu zgłaszania przez 

właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez 

przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez 

prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości w Gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, ograniczenia 

ilości odpadów budowlanych i rozbiórkowych z gospodarstw domowych przyjmowanych 

przez punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz trybu i sposobu 

zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług 

przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub 

przez prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 
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Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/824/2023 

 

Punkt 9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/825/2023 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna rejon ulicy Podleśnej 

cz. I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna rejon ulicy 

Podleśnej cz. I.  

 



 

  Protokół nr 96/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 31.05.2023 r.                                                    14/28 

 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/826/2023 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Solec - cz. IV. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Solec - cz. IV. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/827/2023 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Baniocha. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/828/2023 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Kąty - rejon obwodnicy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Kąty - rejon obwodnicy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
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NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/829/2023 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna - teren przemysłowy - etap I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady.  

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna - teren przemysłowy - etap I.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVI/830/2023 

 

Punkt 15. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z XCIV sesji Rady Miejskiej z dnia 

26.04.2023 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że do 

protokołu z XCIV sesji Rady Miejskiej z dnia 26.04.2023 r. nie wpłynęły uwagi. 

Punkt 16. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

Pan Łukasz Helt Prezes Stowarzyszenia UKS Fighters Dojo Góra Kalwaria (również 

instruktor) tytułem wstępu powiedział kilka słów nt. stowarzyszenia, następnie przedstawił 
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problem, informując, że stowarzyszenie jest atakowane, zawodnicy są zaczepiani i 

obrzucani wyzwiskami, a instruktorzy pomawiani o brak profesjonalizmu, wykształcenia 

oraz brak odpowiedniego wieku do prowadzenia zajęć. Poinformował m.in., że podczas 

odbywającego się treningu na terenie obiektu OSIRu instruktor z konkurencyjnego klubu 

karate, związany od ponad 20 lat ze światem karate w gminie, wtargnął na salę 

treningową i wykrzykiwał wobec instruktora i przebywających na sali osób nieletnich. 

Sprawa została skierowana na policję i obecnie jest w sądzie.  

Mówca prosił radę o podjęcie stosownych kroków. 

W dyskusji głos zabierali: przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa oraz radni: 

Monika Bolek, Łukasz Baran, Beata Polaczyńska, Zenon Nadstawny, Jakub Rącz, prezes 

UKS Fighters Dojo Łukasz Helt, wiceprezes UKS Fighters Dojo Iwona Lewandowska 

(założycielka stowarzyszenia) oraz burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała ponadto, że w dniu 

dzisiejszym wpłynęło do biura Rady Miejskiej od UKS Fighters Dojo Góra Kalwaria pismo 

w tej sprawie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski wyjaśnił, że o incydencie, dowiedział się w ubiegłym 

tygodniu od dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji. W dniu dzisiejszym otrzymał od UKS 

Fighters Dojo pismo opisujące całą sytuację. Poinformował, że w dniu jutrzejszym ma 

zaplanowane spotkanie z drugą stroną konfliktu. Działania podejmie po wysłuchaniu 

stanowiska drugiej strony.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Sportu Monika Bolek zapewniła, że komisja przyjrzy się 

sprawie oraz regulaminowi udostępniania gminnych obiektów sportowych.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła burmistrza by rozważył 

możliwość uczestniczenia w jutrzejszym spotkaniu przewodniczącej komisji zdrowia 

i sportu.  

Następnie głos zabrała pani G. D. Oczekiwała od radnych wyjaśnień odnośnie do uchwały 

podjętej na sesji w dniu 28 kwietnia w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi. Odnosząc się 

do decyzji rady przedstawiła swoje stanowisko w sprawie.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji o zabranie głosu i wyjaśnienie stanowiska komisji w sprawie. 

Radny Jakub Rącz wyjaśnił, że komisja postąpiła zgodnie z opinią radcy prawnej urzędu, 

która stwierdziła, że złożone przez panią pismo nie jest wnioskiem ani petycją tylko skargą. 

Podkreślił, że pismo dotyczyło tych samych spraw, które były już przez panią poruszane 

we wcześniejszych pismach. 

Pani G. D. odniosła się do stanowiska przedmówcy, następnie skierowała pytanie do 

burmistrzów, co zamierzają zrobić z ostatnim jej pismem w sprawie ponownego 

rozpatrzenia sprawy po uchyleniu decyzji burmistrza przez SKO.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że zgodnie z zaleceniem 

Samorządowego Kolegium Odwoławcze, pismem z dnia 30 marca 2023 roku urząd 

zwrócił się do Sądu Rejonowego w Piasecznie I Wydziału Cywilnego o wyjaśnienie kwestii 
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związanych z własnością czasowo odebranych psów, natomiast wciąż nie ma z sądu 

odpowiedzi, kto jest właścicielem odebranych psów i czy umowa darowizny, którą pani G. 

zawarła, jest nadal w obiegu prawnym. Na dzień dzisiejszy czekamy na odpowiedź sądu. 

Po uzyskaniu odpowiedzi z sądu zostanie wydana decyzja w sprawie 48 psów. 

W dyskusji głos zabierali: radny Jan Rokita, przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa, 

radna Beata Polaczyńska, radna Teresa Jędral, radny Jakub Rącz, radny Andrzej Posiewka, 

zastępca burmistrza Mateusz Baj i r.p. Wiesław Urbanowicz oraz pani G. D. 

W toku dyskusji pani G. D. zwróciła się do rady z prośbą o ponowne rozpatrzenie sprawy 

zgodnie z jej wnioskiem zawartym w piśmie z dnia 29 marca br.,  

b) pytania radnych i odpowiedzi. 

Radny Zbigniew Adamczyk zapytał: 

1) jak przebiega sprawa przeniesienia znaku „Dębówka” z Czaplinka do Dębówki przy 

drodze krajowej numer 50, 

2) czy udało się wyjaśnić kwestię ogłoszenia przetargu na budowę sygnalizacji świetlnej 

w Czaplinku, 

3) w odniesieniu do przeprowadzonego postępowania przetargowego na rozbudowę 

szkoły podstawowej w Czaplinku, zapytał o ewentualne przeszkody do zwarcia umowy 

z wykonawcą i plany ich rozwiązania. 

Będąc przy głosie podzielił się wątpliwościami związanymi z uchwałą zmieniającą budżet, 

która będzie przedmiotem sesji nadzwyczajnej w dniu 5.06.br. dot. działu 900 dot. braku 

miejscowości Czaplin w wykazie miejscowości, w których z funduszu sołeckiego będzie 

realizowana wymiana oświetlenia. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj udzielając odpowiedzi na pytanie dotyczące  

przeniesienia znaku „Dębówka” poinformował, że Generalna Dyrekcja deklarowała 

przesunięcie znaku. Odnośnie do ogłoszenia przetargu na budowę sygnalizacji świetlnej 

w Czaplinku powiedział, że nie posiada na dzień dzisiejszy informacji, czy przetarg na 

budowę sygnalizacji świetlnej został już ogłoszony. Odnosząc się do pytania dot. budowy 

sali gimnastycznej wraz z zapleczem dydaktycznym w SP w Czaplinku przedstawił 

informację nt. postępowania przetargowego (wpłynęło ponad 10 ofert, poza jedną bardzo 

niską, oferty są zbliżone cenowo). Poinformował, że obecnie trwa weryfikacja ofert. PO 

wyborze najkorzystniejsze oferty będzie można wystąpić do rady o dodatkowe środki 

w budżecie i w wieloletniej prognozie finansowej. Podkreślił, że cały czas jest możliwe, że 

z początkiem wakacji rozbudowa się rozpocznie.  

Radny Andrzej Posiewka pytał, kiedy zostanie postawiony znak skrętu przy drodze 

powiatowej w miejscowości Łubna oraz kiedy będą wykoszone pobocza dróg 

powiatowych i gminnych. Następnie odniósł się do otrzymanej opinii prawnej w sprawie 

powołania komisji dot. przedszkola w Baniosze, prosząc obecnego na sesji radcę 

prawnego urzędu o udzielnie wyjaśnień w tej sprawie. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj w kwestii koszenia poboczy dróg gminnych 

poinformował, że koszenie rozpocznie się prawdopodobnie na początku czerwca. 



 

  Protokół nr 96/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 31.05.2023 r.                                                    19/28 

 

 

 

Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego w sprawie opinii prawnej.  

Kontynuując wątek opinii prawnej przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zwróciła 

uwagę, że radca prawny w opinii powołał się na artykuł 57 prawa oświatowego, który 

stanowi, że organ prowadzący szkołę sprawuje nadzór nad działalnością szkoły w zakresie 

spraw finansowych i administracyjnych. Prosiła o wyjaśnienie, jak artykuł 57 uzasadnia 

powołanie komisji, która bada rzekome nieprawidłowości w funkcjonowaniu przedszkola, 

bowiem artykuł ten nie daje burmistrzowi legitymizacji do powołania takiej komisji. 

Ponadto zapytała, na jakiej podstawie organ prowadzący - burmistrz dokonał oceny 

złożonego pisma pod kątem, czy jest to skarga, czy jest to wniosek, czy zawiadomienie 

o popełnieniu przestępstwa, jednocześnie zwracając uwagę, iż zgodnie z kodeksem 

postępowania administracyjnego jedynym organem właściwym do rozpatrywania skargi 

na kierownika jednostki podległej gminie jest Rada Miejska i Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji. Ponadto uważała, że powołania przez burmistrza komisja powinna działać 

w oparciu o regulamin i harmonogram pracy, czego nie ma. W tym stanie rzeczy uważała, 

że jedynym organem, który może rozstrzygnąć w tej sprawie jest Wojewódzki Sąd 

Administracyjny. Zapowiedziała podjęcie rozmów z radnymi o wniesieniu skargi do sądu, a 

w przypadku nieuzyskania poparcia radnych deklarowała złożenie skargi indywidualnie. 

Skarga dotyczyć będzie odebrania kompetencji Radzie Miejskiej, która jest jedynym 

właściwym organem do rozpatrzenia skargi dotyczącej kierownika jednostki podległej 

gminie. Kontynuując poinformowała, że w dniu dzisiejszym pani dyrektor złożyła 

wypowiedzenie i zapytała burmistrza, czy jest zadowolony z tego faktu.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do powyższego uważał, że pierwsza część 

wypowiedzi przewodniczącej jest podobnie jak wypowiedź radnego Andrzeja Posiewki 

polemiką z opinią prawną. Uważał, że chcąc dyskutować należałoby przedstawić kontr 

opinię prawną. Odnosząc się do informacji dot. złożenia wypowiedzenia przez dyrektor 

przedszkola oświadczył, że nie widział tego dokumentu i nie wie, jakie i czy jest 

uzasadnienie, w związku z tym nie chciałby komentować tej decyzji, czy tego dokumentu. 

Radna Teresa Jędral poinformowała, że po ostatniej sesji rozmawiała z panią dyrektor 

i dowiedziała się od niej, że przez ponad 20 lat, od kiedy jest dyrektorem placówki, żadna 

kontrola, a miała ich wiele, nie wykazała jakichkolwiek uchybień, czy zaleceń. Kontynuując 

wyraziła zdziwienie, że powołana na podstawie donosu komisja oceniła, że były 

nieprawidłowości w działaniach pani dyrektor. Prosiła burmistrza o wyjaśnienie. 

Sekretarz Piotr Walczak wyjaśniał, że na tym etapie komisja nie zakończyła jeszcze pracy, 

więc nie wydała ostatecznej opinii, czy sugestii do burmistrza. Komisja wciąż pracuje. 

Tak jak już wspominał wcześniej komisja zawiadomiona o pewnych przesłankach 

w związku z tym, że nie jest organem ścigania, zawiadomiła odpowiednie organa 

by wyjaśniły sprawę.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa ponowiła pytania, na jakiej podstawie 

prawnej organ administracji publicznej dokonał oceny pisma, i dlaczego nie skierował 

pisma od razu do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, do czego jest zobligowany kodeksem 

postępowania administracyjnego. Dlaczego w opinii prawnej przywołany jest artykuł 57 
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prawa oświatowego, który nie jest podstawą prawną do powołania komisji. Jaki regulamin 

ma ta komisja i na jakiej podstawie prawnej został określony. Dodała, że Komisja Oświaty 

i Pomocy Społecznej na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia złożyła wniosek o przyspieszenie 

prac komisji powołanej przez burmistrza.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiadając przewodniczącej wyjaśnił, że po spotkaniu 

z pracownikiem przedszkola i otrzymaniu od tego pracownika pisma z zarzutami 

w stosunku do dyrektora placówki skonsultował się z sekretarzem oraz z radcą prawnym i 

usłyszał, że należy powołać komisję. Nie jest w stanie obecnie wskazać konkretnie 

podstawy prawnej. Odnośnie do regulaminu pracy tej komisji prosił o udzielenie 

odpowiedzi sekretarza gminy - przewodniczącego komisji.  

Sekretarz Piotr Walczak odpowiedział, że komisja nie ma regulaminu. Natomiast, jeśli 

chodzi o wniosek o przyspieszenie pracy komisji zapewnił, że komisja pracuje tak szybko, 

jak to jest możliwe.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała o podstawę prawną dokonania 

oceny pisma. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj powiedział, że tak jak odpowiadał wcześniej zwrócił się 

do sekretarza i do radcy prawnego urzędu i został poinformowany, że burmistrz powinien 

powołać komisję do spraw zbadania rzekomych nieprawidłowości w tej jednostce. 

Odnoście do pytania, dlaczego komisja została powołana prosił o udzielenie odpowiedzi 

radcę prawnego urzędu. 

Radca prawny Wiesław Urbanowicz na wstępie zaznaczył, że w związku ze skierowaniem 

zawiadomienia o możliwości popełnienia przestępstwa jego wypowiedź będzie 

ograniczona. Następnie wyjaśnił, że do burmistrza wpłynęło pismo od pracownika 

przedszkola, w którym pracownik zarzucił kierownikowi tej jednostki popełnienie czynów, 

które mogą mieć charakter czynów przestępczych. Odnosząc się do pytania dotyczącego 

powołania komisji wyjaśnił, że sprawa była na tyle skomplikowana, że wymagała 

przeprowadzenia czynności wyjaśniających, dlatego burmistrz powołał zespół 

pracowników, nazywając go komisją, która miała charakter doradczy w stosunku do 

decyzji, jakie w przyszłości zostaną podjęte. W wyniku podjętych przez zespół czynności 

sprawdzających zaistniały przesłanki by burmistrz skierował sprawę do organów ścigania. 

Komisja, co wynika z informacji jej przewodniczącego, jeszcze nie zakończyła swoich 

czynności. Podkreślił, że burmistrz nie jest uprawniony do wyjaśniania, czy ktoś się 

dopuścił przestępstwa czy nie i zgodnie z przepisem cytowanym w przekazanej opinii, 

jeżeli ma uzasadnione podejrzenie popełnienia przestępstwa, ma obowiązek 

powiadomienia organów ścigania. Odnosząc się do podstawy prawnej powołania 

komisji/zespołu doradczego wyjaśnił, że burmistrz może powierzyć swoim pracownikom 

wykonanie pewnych czynności. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała mecenasa, czy burmistrz może 

zdecydować o pominięciu kodeksu postępowania administracyjnego. Czy może nie 

przekazywać pisma tylko decydować sam, że powoła ciało doradcze.  

Radca prawny Wiesław Urbanowicz odpowiedział, że burmistrz nie powołał ciała 
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doradczego tylko wyznaczył swoich pracowników do zajęcia stanowiska. Pracownicy mieli 

burmistrzowi doradzić i wypracować stanowisko, i wypracowali, że być może popełniono 

przestępstwo, co w związku z kodeksem postępowania karnego wymaga zawiadomienia 

stosownych organów.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała, kto zgodnie z prawem ma 

określić, czy pismo ma charakter skargi, czy ma inny charakter. 

Radca prawny Wiesław Urbanowicz odpowiedział, że burmistrz ocenił, że pismo ma 

charakter zawiadomienia o popełnieniu przestępstwa, a nie skargi, w związku z czym 

podjął działania w trybie kodeksu postępowania karnego i sformułował wniosek do 

organów ścigania. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa po raz kolejny zapytała mecenasa, na jakiej 

podstawie burmistrz dokonał oceny pisma, które mówiło o nieprawidłowościach 

w funkcjonowaniu przedszkola z pominięciem kodeksu postępowania administracyjnego, 

który mówi konkretnie, że do rozpatrywania skarg na wójta i kierowników gminnych 

jednostek organizacyjnych jest wyłącznie rada gminy.  

Radca prawny Wiesław Urbanowicz powtórzył, że burmistrz ocenił pismo, jako 

zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa, przeprowadził postępowanie 

wyjaśniające i skierował stosowny wniosek do prokuratury.  

Radny Andrzej Posiewka odniósł się do wypowiedzi mecenasa i sekretarza. W jego ocenie 

działania organu mają na celu uniemożliwienie pani dyrektor ubiegania się o stanowisko 

dyrektora. Ponadto zapytał, czy powołana przez burmistrza komisja nadal pracuje, 

jednocześnie zwracając uwagę, że według opinii prawnej komisja nie może już pracować. 

Poprosił burmistrza o niezależną opinię prawną, czy działania komisji są zgodne 

z prawem. 

Sekretarz Piotr Walczak odniósł się do dyskusji. Podkreślił, że sprawa jest 

wielowątkowa i cały czas pojawiają się nowe okoliczności dlatego komisja dalej spotyka się 

z pracownikami przedszkola i ustala fakty lub potwierdza te, które już padły.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jakub Rącz zastanawiał się, po co 

w ogóle powstała komisja, skoro prokuratura posiada narzędzia, aby wyjaśnić czy zaszło 

przestępstwo, czy nie.  

Sekretarz Piotr Walczak wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym burmistrz 

wykonuje swoje zadania przy pomocy urzędu gminy, w związku z czym powołał komisję, 

która między innymi przygotowała zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa.  

Radny Jakub Rącz w odniesieniu uważał, że obowiązkiem każdego obywatela 

Rzeczypospolitej Polskiej nie tylko burmistrza jest zawiadomić organa ścigania 

o popełnieniu przestępstwa. Obywatelowi nie jest potrzebna specjalna komisja.  

Radca prawny Wiesław Urbanowicz nie zgodził się z powyższą wypowiedzią, wyjaśniając, 

że obywatel ma obowiązek społeczny i moralny zgłoszenia o popełnieniu przestępstwa, 

natomiast określony organ, w tym organ samorządu, ma obowiązek prawny do 

zawiadomienia o przestępstwie. Co jest zasadniczą różnicą. Podkreślił, że burmistrz działa 
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przy pomocy urzędu i może do załatwiania spraw wydelegować pracownika bądź zespół 

pracowników, jeżeli sprawa jest skomplikowana.  

Wiceprzewodniczący Tomasz Ura w odniesieniu do dyskusji, mając na uwadze obowiązek 

wynikający z ustawy karta nauczyciela, prosił burmistrza o podanie podstawy prawnej, 

która pozwala nie wydać oceny cząstkowej dyrektorowi w ciągu 3 miesięcy z powodu 

podejrzenia popełnienia przestępstwa, skierowania sprawy do organów ścigania, czy 

powołania komisji wewnętrznej. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przypomniał, że na poprzedniej sesji cytował wyrok sądu 

administracyjnego i podkreślił, że termin na wydanie oceny jest terminem instrukcyjnym. 

Nie widzi możliwości wydania oceny do czasu wypowiedzenia się stosownych organów 

oraz zakończenia prac komisji.  

Radna Teresa Jędral zapytania, dlaczego do tej pory nie została wydana ocena pracy pani 

dyrektor, zaznaczając, że dotychczas nie było żadnej negatywnej opinii pokontrolnej. 

Zwracała uwagę, że niewydanie oceny zamknęło pani dyrektor możliwość, nie tylko 

startowania na stanowisko dyrektora przedszkola w Baniosze, ale również innej placówki. 

Pytała czy, to nie jest mobbing. Wnioskowała do burmistrza o wydanie oceny pracy pani 

dyrektor, by nie zamykać jej ścieżki kariery zawodowej.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zapewnił, że podejmowane działania są zgodnie 

z przepisami. Zwrócił uwagę, że komisja nie zakończyła jeszcze pracy, ponieważ w toku 

prac komisji pojawiły się inne nowe wątki i jest wiele obszarów wymagających 

sprawdzenia.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa odnosząc się do wypowiedzi sekretarza, 

powiedziała, że osobiście ubolewa nad tym, że został pominięty kodeks postępowania 

administracyjnego, czyli zostało złamane prawo. Tak jak powiedziała sprawę powinien 

rozstrzygnąć Wojewódzki Sąd Administracyjny. Przyznała, że osobiście kontaktuje 

się z panią dyrektor, bo zależy jej na niej, i zależy jej by przedszkole było dobrze 

zarządzane. Tak jak wcześniej kontaktowała się z innymi dyrektorami, co też zostało jej 

wytknięte. Kończąc ponowiła pytanie do burmistrza, czy jest zadowolony ze złożenia 

wypowiedzenia przez panią dyrektor. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odparł, że nie zamierza odpowiadać na to pytanie, 

dodając, że o tym fakcie dowiedział się od przewodniczącej na sesji.  

W ocenie wiceprzewodniczącego Tomasza Ury brak jest przesłanek do niewydawania 

przez burmistrz oceny cząstkowej. Uważał, że organ powinien wystawić ocenę, do której 

jest zobowiązany, a w momencie, kiedy prokuratura, a następnie sąd wyda prawomocny 

wyrok, postępować w taki sam sposób, jak z każdą inną osobą, która zostaje skazana 

w czasie swojej kadencji.  

W ocenie radnego Jakuba Rącza do czasu wydania wyroku przez odpowiednie organa 

należy domniemywać o niewinności pani dyrektor i wydać ocenę.  

Radca prawny Wiesław Urbanowicz odpowiedział, że domniemanie niewinności istnieje do 

momentu skazania osoby prawomocnym wyrokiem. Odnosząc się do terminu wydania 
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oceny podzielał stanowisko zastępcy burmistrza, że termin określony w ustawie jest dla 

organu terminem instrukcyjnym. Uważał, że nie dotrzymując rzeczonego terminu organ 

nie narusza prawa. Organ wydający ocenę jest odpowiedzialny za jej treść i jeżeli organowi 

znane są pewne fakty tj. uzasadnione podejrzenie popełnienia przestępstwa, może się 

wstrzymać z wydaniem oceny do czasu aż będzie w pełni przekonany, że może wydać 

ocenę pozytywną bądź negatywną.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odniósł do wypowiedzi przewodniczącej. Powiedział, 

że nie przypomina sobie by, wytykał jej, czy zarzucał z kim się spotyka. Wręcz przeciwnie 

uważa, że każdy ma prawo kontaktować się z kim chce, a tym bardziej radny czy 

przewodniczący rady, czy członek komisji oświaty z dyrektorem szkoły. Natomiast uważał, 

że jest rzeczą znamienną, że część radnych wie o pewnych pismach wcześniej niż adresaci 

tego pisma i, że burmistrz od przewodniczącej dowiaduje się o złożeniu rezygnacji przez 

panią dyrektor. Następnie w odniesieniu do wypowiedzi wiceprzewodniczącego Tomasza 

Ury powiedział, że się z nią nie zgadza, gdyż czym innym jest, utrata stanowiska z 

powodu skazania prawomocnym wyrokiem a czym innym jest, to na co zwrócił uwagę pan 

mecenas, kiedy organ jest zobligowany do wydania oceny gdy posiada informacje, że w 

danej placówce może dochodzić do nieprawidłowości. Nie uważał za słuszne wydanie 

jakiejkolwiek oceny, w sytuacji gdy burmistrz nie wyjaśnił do końca sprawy. Ponownie 

powiedział o podjętych krokach i odniósł się do zarzutu przewlekłości postępowania.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa odniosła się do wypowiedzi przedmówcy. 

Zapytała burmistrza o podstawę prawną prowadzonego dochodzenia. Ponadto odniosła 

się do przywołanego przez burmistrza na kwietniowej sesji wyroku sądu zwracając uwagę, 

że w przywołanej sprawie miała miejsce zupełnie inna sytuacja. Organ prowadzący wręcz 

nie mógł wydać oceny, ponieważ dyrektor nie dopełniał wymogów formalnych. Tutaj nie 

było żadnych uchybień proceduralnych. Zadała burmistrzowi pytanie, jaki czas obejmuje 

ocena pracy dyrektora.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że ocena pracy dyrektora obejmuje okres 

jego kadencji. 

Radny Zenon Nadstawny odniósł się do wypowiedzi mecenasa w kwestii instrukcyjnego 

dla burmistrza terminu wydania dyrektorowi oceny pracy. Mając na uwadze terminy 

rozpatrywania spraw w polskich sądach 5-10 lat, zwracał uwagę, że pani dyrektor nie 

mając oceny nie może kandydować na stanowisko dyrektora w innej placówce, w związku 

z tym zapytał, czy burmistrz będzie czekał z wydaniem oceny do czasu rozstrzygnięcia 

sprawy przez sąd. 

Radca prawny Wiesław Urbanowicz wyjaśnił, że czym innym jest wydanie oceny, a czym 

innym jest fakt stwierdzenia przez osobny organ popełnienia przestępstwa. 

Organ wydając ocenę stwierdza, że dana osoba dobrze wykonuje swoje obowiązki, albo 

źle, i musi to zrobić w sposób odpowiedzialny. Podkreślił, że praca komisji - zespołu 

doradczego trwa nadal, ponieważ wychodzą nowe wątki, nieobjęte dotychczasowym 

doniesieniem o przestępstwie, zatem burmistrz w takiej sytuacji musi zebrać w pełni 

materiał dowodowy, aby mógł wydać ocenę w sposób odpowiedzialny. Ocena ma być 
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zgodna z prawdą i stanem faktycznym. W związku z tym burmistrz ma prawo do 

wstrzymania się z jej wydaniem. Nie mówimy o okresie 5 czy 10 lat, choć w takiej 

perspektywie czasu faktycznie może zapaść prawomocny wyrok w tej sprawie, ale mówimy 

o zebraniu materiału dowodowego w oparciu, o który będzie można wydać ocenę 

zgodną z prawdą. Odnośnie pytania przewodniczącej o podstawę wewnętrznego 

dochodzenia powiedział, że w tej sprawie, poza wątkami karnymi jest bardzo istotny wątek 

cywilnoprawny, odszkodowawczy w postępowaniu cywilnym. O ile w postępowaniu 

karnym zbiera dowody prokurator to w postępowaniu cywilnym dowody zbiera podmiot, 

który jest poszkodowany w sprawie. To powód ma obowiązek udowodnienia przed sądem 

powstania szkody oraz sprawcy tej szkody i wysokości odszkodowania. Działania zespołu 

doradczego, czy też działania urzędu mają na celu ustalenia stanu faktycznego. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa w związku z brakiem odpowiedzi, 

powtórzyła pytanie, jaka jest podstawa prawna określająca uprawnienia powołanej przez 

burmistrza komisji. 

Radca prawny Wiesław Urbanowicz odpowiedział, że w jego ocenie burmistrz 

i wydelegowani przez burmistrza pracownicy mają prawo przeprowadzić rozmowy 

z innymi osobami w celu ustalenia pewnego stanu faktycznego, chociażby dla przyszłych 

ewentualnych spraw cywilnoprawnych i roszczeń odszkodowawczych.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała burmistrza, czy odbyła się 

rozmowa z panią dyrektor. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski potwierdził, że odbyła się rozmowa komisji z panią 

dyrektor.  

Wiceprzewodniczący Tomasz Ura odniósł się do wypowiedzi przedmówców. Uważał, że 

burmistrz powinien wydać ocenę cząstkową, opisującą pracę pani dyrektor w okresie 4,5 

letniej kadencji i ostatnie zdarzenia oraz podjęte w związku z tym czynności. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiadając radnemu T. Urze wyjaśnił procedurę 

oceny pracy i kryteria oceny. Odnosząc się do sugestii radnego dot. wystawienia 

jakiejkolwiek oceny, bez zbadania dokładnego stanu faktycznego powiedział, że nie 

rozumie jego sposobu rozumowania. 

Wiceprzewodniczący Tomasz Ura wyjaśnił, że sposób rozumowania jest taki, że ocenę 

wystawia się w ciągu 3 miesięcy, jeżeli coś się dzieje, to należy to opisać. Nie mówił, żeby 

to była jakakolwiek ocena, aczkolwiek jakakolwiek ocena jest lepsza aniżeli żadna, bo 

osoba, która ocenę otrzymuje, ma prawo się od niej odwołać.  

Radca prawny Wiesław Urbanowicz odpowiedział, że ocena nie może być byle jaka, musi 

być rzetelna. Wystawiający ocenę bierze za nią odpowiedzialność a stwierdzenie w ocenie, 

że osoba mogła się dopuścić czynu niegodnego może wywrzeć daleko idące skutki. 

Stąd decyzja, czy wydać ocenę pozytywną, czy negatywną, czy z adnotacją, czy bez 

adnotacji nie jest łatwa i wymaga sprawdzenia stanu faktycznego. 

Radna Iwona Szymańska zadała pytanie, kto zrekompensuje pani dyrektor straty moralne 

i zapłaci odszkodowanie z tytułu utraconych korzyści zdrowotnych, czy majątkowych jeżeli 
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prokurator umorzy postępowanie.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odniósł się do pytania przedmówczyni, zwracając 

uwagę, że zgodnie z opinią prawną burmistrz miał obowiązek złożyć doniesienie 

o popełnieniu przestępstwa do organów ścigania i takie doniesienie złożył. Nie przesądza, 

czy to przestępstwo miało miejsce, czy nie, gdyż od tego są organa ścigania. Burmistrz nie 

ma ani narzędzi faktycznych, ani prawnych, nie może nikogo przesłuchiwać i miał 

obowiązek takie doniesienie złożyć. Wynika to wprost z przepisów prawa. Jeżeli 

prokuratura umorzy postępowanie, to będzie to oznaczać, że do żadnych przestępstw nie 

doszło. Nie widzi tu pola do tego, żeby ktokolwiek rościł odszkodowanie w stosunku do 

burmistrza czy do samorządu. 

Radna Iwona Szymańska doprecyzowała, że chodziło jej o brak wystawienia oceny 

w określonym terminie, zwracając uwagę, że postępowanie może trwać kilka lat, po czym 

może się okazać, że prokuratura umorzy śledztwo.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że burmistrz miał obowiązek zawiadomić 

organa ścigania. Natomiast, jeżeli chodzi o kwestię wydania oceny w terminie ustawowym, 

tak jak już tłumaczył działania burmistrza są zgodnie z prawem, w związku z tym nie widzi 

pola do działań odszkodowawczych.  

Radny Jakub Rącz zapytał, jakie inne kwestie zostały ustalone przez komisję, a które nie 

dotyczą śledztwa prokuratury. 

Sekretarz Piotr Walczak odpowiedział, że nie może o tym mówić między innymi dlatego, 

że toczy się postępowanie, natomiast tak jak już wspominał wcześniej sprawa jest 

wielowątkowa i odnosi wrażenie, że dotyczy każdej sfery działalności placówki.  

Radny Andrzej Posiewka odniósł się do wypowiedzi zastępcy burmistrza dotyczącej kwestii 

odszkodowawczych. Uważał, że jeżeli sąd czy prokurator uzna niewinność pani dyrektor, 

to będzie ona miała prawo wystąpić o odszkodowanie do Urzędu Miasta i Gminy. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj w odpowiedzi podkreślił, że prowadzone działania są 

zgodnie z prawem, w najlepszym interesie mieszkańców i placówki. W jego opinii nie ma 

przyczyn do jakiekolwiek roszczeń odszkodowawczych wobec pani dyrektor. Oświadczył, 

że obecnie pani dyrektor normalnie pełni swoje obowiązki, nie jest zawieszona 

w obowiązkach i pobiera wynagrodzenie. Kadencja pani dyrektor upływa 31 sierpnia 2023r.   

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa podzieliła się refleksję z dyskusji, 

utwierdzając się w przekonaniu, że działania burmistrzów powinien ocenić sąd.  

Radna Beata Polaczyńska odniosła się do określeń, które padały w wypowiedziach radnych 

w stosunku do osoby, która złożyła zawiadomienie o przestępstwie. 

Do wypowiedzi radnej odnieśli się wiceprzewodniczący T. Ura i przewodnicząca 

A. Fedynicz-Komosa.  

Więcej zgłoszeń do dyskusji w sprawie dot. przedszkola w Baniosze nie było. 

 

Naczelnik Wydziału Promocji i Informacji Piotr Chmielewski przedstawił informację 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do naboru ekspertów w celu wykonania analizy 
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wskaźników oraz wykonania prezentacji na forum konsorcjum projektowego w ramach 

projektu Fortesie realizowanego z programu Horizon. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła burmistrza M. Baja o informację 

nt. parkingu przy ulicy Wyszyńskiego. Pytała, czy odbyło się spotkanie (miało się odbyć po 

majowym weekendzie), jeśli nie to, kiedy się ono odbędzie i kiedy burmistrz podejmie 

konkretne kroki w tej sprawie, podkreślając, że parking przy ulicy Wyszyńskiego 

rozwiązałby bardzo duży problem i poprawił bezpieczeństwo. Kontynuując podziękowała 

burmistrzowi za pismo w sprawie ekranów akustycznych przy obwodnicy. Nawiązując 

do rozmowy z burmistrzem przed sesją poprosiła burmistrza o pu€bliczną deklarację, 

że będzie tę sprawę pilotował. Jednocześnie prosiła burmistrza, by pamiętał o miejscach, 

w których nie był mierzony poziom hałasu. Następnie poruszała temat braku czystości 

w mieście. Zapytała, dlaczego nadal śmierdzi na odcinku ulicy Pijarskiej, skoro 

zdiagnozowano problem. Czy zostały przeprowadzone jakieś działania w tej kwestii. 

Ponadto zapytała, kiedy zostaną uprzątnięte kupki piachu leżące na ulicy Pijarskiej.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że miały miejsce dwa spotkania nieujęte 

w sprawozdaniu. Pierwsze z udziałem radnego Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Piotra Kandyby i naczelniczką wydziału mienia. Drugie z zastępcą dyrektora 

Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. Kwintesencja tych spotkań jest taka, że jest 

już zgoda na stworzenie miejsc parkingowych w drodze wojewódzkiej, więc Departament 

Nieruchomości nie będzie czynił przeszkód. Tu przypomniał, że był spór pomiędzy 

Departamentem Nieruchomości a Mazowieckim Zarządem Dróg Wojewódzkich, czy 

w ogóle miejsca parkingowe można utworzyć. Niestety Mazowiecki Zarząd Dróg 

Wojewódzkich wycofuje się z wcześniejszych deklaracji wykonania parkingów (gmina miała 

pokryć koszty projektu, województwo koszty wykonania). Poinformował również, że radny 

Piotr Kandyba obiecał interwencję w tej sprawie. Dodał, że w przypadku negatywnego 

stanowiska województwa skieruje temat wykonania inwestycji w całości przez gminę do 

omówienia na Komisję Prezydialną. Odnośnie do sprawy dot. ekranów deklarował, że 

będzie sprawę pilotował, bo jest to sprawa ważna dla mieszkańców.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski uzupełnił odpowiedź przedmówcy w kwestii parkingu 

przy ulicy Wyszyńskiego. Następnie odpowiedział na pytanie dot. czystości na ulicy 

Pijarskiej. Zwrócił uwagę, że jest to droga wojewódzka i poinformował, że była kilka 

tygodni temu zamiatana na całym odcinku. Dodał, że 98 procentach właściciele 

nieruchomości bezpośrednio przylegających do chodników wywiązują się z obowiązku 

ich sprzątnięcia, ci, którzy się nie wywiązywali zostali poproszeni przez pracownika urzędu 

o sprzątnięcie chodników i zamietli piach na ulicę stąd wspomniane kupki. Dodał, że 

urząd wnioskował o zamiatanie ulic zamiatarką na mokro oraz wystąpił o środki 

zewnętrzne na zamiatanie ulic. W kwestii nieprzyjemnego zapachu na ulicy Pijarskiej 

poinformował, że prace dotyczące przeczyszczenia starego kanału kanalizacji 

ogólnospławnej już się rozpoczęły.  

Radny Jakub Rącz prosił burmistrza Mateusza Baja o informację nt. skrzyżowania przy 

ulicy Białka i Dominikańskiej.  
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Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że projekt jest w uzgodnieniu w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich, deklarował udzielenie odpowiedzi radnemu na piśmie.  

Wiceprzewodniczący Wojciech Kochański prosił o interwencję w starostwie w sprawie 

sprzątania i podcięcia gałęzi drzew na ulicy Budowlanych oraz sprzątania ul. Marianki. 

Odnośnie do ulicy Grójeckiej prosił o sprzątnięcie i usunięcie roślinności z rowów, 

podcięcie gałęzi drzew i montaż wiszącego nad ulicą znaku „przejście dla pieszych”.  

Podziękował burmistrzowi za znak „Czarny punkt”.  

Kończąc zapytał burmistrza, czy posiada nowe informacje w sprawie CPK.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił informacje dot. sprzątania ulic powiatowych. 

Poinformował o zgłoszeniu w sprawie koszenia. W kwestii Centralnego Portu 

Komunikacyjnego oraz drogi prowadzącej do portu przebiegającej przez teren gminy 

Góra Kalwaria powiedział, że postrada nieoficjalne informacje, że spółka CPK podjęła 

decyzję dotyczącą przebiegu korytarza, i zamierza oficjalnie wystąpić z zapytaniem o jego 

przebieg przez teren Góry Kalwarii. Deklarował przekazanie informacji radnym po 

otrzymaniu odpowiedzi.  

Radny Jan Rokita zwrócił się z prośbą o odchwaszczanie i oczyszczenie chodnika 

gminnego w Wólce Załęckiej przy ul. Ku Słońcu. Ponadto prosił o przedstawienie aktualnej 

sytuacji dotyczącej Muzeum Szkuty Czerskiej. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiadając na pytanie dotyczące muzeum 

poinformował, że trudno jest znaleźć miejsce na ten cel i mało prawdopodobna jest 

lokalizacja na działce u podnóża murów zamkowych od strony wschodniej. Obecnie 

analizowana jest działka nad Jeziorem Czerskim przyległa do terenów kościelnych. 

Deklarował przedstawienie informacji, gdy dojdzie do spotkania osób zainteresowanych.  

Przewodnicząca Rady Aleksandra Fedynicz-Komosa zwróciła się z prośbą o oczyszczenie 

chodników na terenie całej gminy oraz o koszenie rowów przy ulicy Grójeckiej,  

 

c) wolne wnioski. 

Nie zgłoszono, 

d) informacje, 

Wiceprzewodniczący Wojciech Kochański poinformował o ukonstytuowaniu się komisji 

ds. odwodnienia, której został przewodniczącym. Dodał, że komisja w najbliższym czasie 

podejmie działania w terenie.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa wystąpiła z inicjatywą zorganizowania 

koncertu w dniu 16 października upamiętniającego 45. rocznicę wyboru Jana Pawła II na 

papieża. Koncert odbyłby się Ośrodku Kultury. 
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Punkt 17. Zamknięcie XCVI sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-

Komosa o godz. 18:59 zamknęła XCVI sesję Rady Miejskiej.  

 

 

 

                                                                                         Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                         Aleksandra Fedynicz-Komosa 
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Urszula Kuranowska 


